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Ordinarie Anna Eriksson (S), Ordförande 

Jenny Adolphson (C), Vård- och omsorgsnämnden 

Ulf Börgesson (KD), Vård- och omsorgsnämnden 

Heinz Blahusch, Köpings PRO 

Christina Michael, Köpings PRO 

Jane Hjelm, SPF Köpingshus 

Marianne Ek, SPF Köpingshus 

Juhani Vikman, Sverigefinska Pensionärerna (SFP), Köping 

Penny Fransson, Aktiva Seniorer, Köping 

Karin Frodin, Aktiva Seniorer, Köping 

 

Ersättare Lena Karlsson, Köpings PRO 

Agneta Söderman, SPF Köpingshus 

Per-Åke Moe, SPF Köpingshus 

 

 

Övriga deltagande Annasarah Pavasson, förvaltningschef 

Sandra Eriksson, nämndsekreterare 

Siv Birkeståhl, Anne Andersson och Annika Persson, projektledare, 

hälsosamtal för att förebygga ofrivillig ensamhet 

Fredrik Leek, verksamhetschef hemtjänst & hälso- och sjukvård 
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§ 10 Val av protokolljusterare 

Beslut 

• Pensionärsrådet utser Christina Michael att justera dagens protokoll 

Förslag till beslut 

• Pensionärsrådet utser Christina Michael att justera dagens protokoll  
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§ 11 Fastställande av ärendelista 

Beslut 

• ärendelistan fastställs. 

Förslag till beslut 

• ärendelistan fastställs.  
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§ 12 Hälsosamtal 80+ 
Föredragande: Siv Birkeståhl, Anne Andersson och Annika Persson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Information om hälsosamtal för personer som är 80 år och äldre. 

Information 

Hälsosamtal för att förebygga ofrivillig ensamhet är ett projekt som finansieras 

med statsbidrag. 

Syftet är att fånga upp ofrivillig ensamhet hos personer som kommunen annars 

kan missa. Ofrivillig ensamhet bland äldre är viktigt, eftersom den påverkar både 

fysisk och psykisk hälsa negativt. 

Målgruppen för hälsosamtalen är äldre personer som inte bor på särskilt boende 

eller har hemtjänst. 

Innan samtalet har ett brev skickats ut med information och kontaktuppgifter till 

de som kommer att ringa. 323 brev har skickat ut och man har hittills genomfört 

239 samtal. 

Antal svarande: 

Födda år Ålder Antal 

1935 89 24 

1936 88 22 

1937 87 47 

1938 86 59 

1939 85 95 

1940 84 41 

1941 83 6 

1942 82 17 

1943 81 12 

   

Under samtalet har man bland annat svarat på frågor om hur man mår, hur dagen 

ser ut, vilket nätverk man har omkring sig, om man deltar i någon aktivitet och om 

man känner till vilka aktiviteter/mötesplatser som finns och anordnas av 

kommunen. 
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Resultat 

• Endast 10 personer av 239 har svarat att de känner sig ofrivilligt ensamma. 

• Några uttrycker det tydligt, av andra kan man förstå det i det fortsatta 

samtalet. 

• Ofta har de som upplever ensamhet relativt nyligen mist sin make/maka. 

Slutsatser 

• Det stora flertalet upplever sig inte ensamma 

• Även änkor/änklingar eller de som av annat skäl lever ensamma har god 

kontakt med sina barn och barnbarn, har goda vänner och har många 

sociala kontakter 

• De flesta är fysiskt aktiva, promenerar, gumpar, spelar golf och boule osv 

• Många har hund eller katt, eller är hundvakter 

• De flesta är måna om sin hälsa 

• De flesta kör bil 

• Även de som upplever sig ha besvär med hälsan och inte längre kan röra 

sig lika lätt är nöjda med det de kan göra 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 13 Information gällande sopsortering inom 
hemtjänsten 
Föredragande: Fredrik Leek 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

På pensionärsrådets sammanträde den 11 mars ställdes frågan om det finns någon 

rutin för avfallssortering inom hemtjänsten då man sett i bostadsrättsföreningen 

att det inte är någon ordning och det blandas olika sorters skräp i påsarna. 

 

Verksamhetschef, hemtjänst & hälso- och sjukvård, ger information i ärendet. 

Information 

Om lägenhetsinnehavaren har kärl för sopsortering tar personalen med dessa till 

soprummet och lägger i respektive tunna/kärl. Om lägenhetsinnehavaren inte har 

kärl för sopsortering sorterar inte personalen och inte heller införskaffar dessa. 

Det är upp till fastighetsägaren att informera lägenhetsinnehavaren om att kärl ska 

finnas för sopsortering. 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 14 Digitala inköp 
Föredragande: Fredrik Leek 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

På arbetsutskottets sammanträde framkom önskemål om att få information om 

digitala inköp. 

Verksamhetschef, hemtjänst & hälso- och sjukvård, ger information i ärendet. 

Information 

Från och med slutet av september kommer brukare inom hemtjänsten att beställa 

matvaror digitalt istället för att personalen åker och handlar. Varorna levereras 

hem och personalen kan hjälpa till med upplockning. I Kolsva har man använt den 

digitala tjänsten under flera år och det har fungerat väldigt bra. Tills vidare 

kommer det vara vårdbiträden inom hemtjänsten som hjälper till med 

beställningarna och de har med sig läsplattor hem till brukarna. Många kommuner 

har gått över till digitala inköp och brukarna är mycket nöjda då de blir mer 

delaktiga och kan se hela utbudet av varor. 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 15 Förvaltningsövergripande information 
Föredragande: Annasarah Pavasson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschef informerar om vad som är aktuellt inom vård- och 

omsorgsförvaltningen. 

Information 

Kommunen står inför tuffa ekonomiska förutsättningar under 2024 och 2025.  

Förvaltningen jobbar uteslutande med ekonomin och de stora besparingar som 

nämnden har fattat beslut om. 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 16 Platsbehov, särskilt boende 
Föredragande: Annasarah Pavasson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningschef informerar om platsbehov för särskilt boende. 

Information 

I dagsläget väntar tre personer på plats till särskilt boende varav en har tackat nej 

till erbjudande. Av de tre som väntar vistas två på korttidsplats. 

Till demensboende väntar 15 personer varav två har tackat nej ett flertal gånger. 

Av de 15 som väntar vistas 10 på korttids. 

Det finns 15 ledigt lägenheter på särskilt boende. Flera av dessa används som 

korttids- eller växelvårdsboende. 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 17 Årsredovisning 2023 
Diarienummer: VO 2024/42 

Föredragande: Annasarah Pavasson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Årsredovisning 2023 för vård- och omsorgsnämnden. 

Information 

Nämnden uppvisar ett resultat mot budet på -20,7 miljoner kronor. 

Verksamhetens ekonomiska risker och utmaningar som beskrivs i 

verksamhetsplanen för 2023 har till största del inträffat. De viktigaste avvikelserna 

är: 

• Köpt extern vård utifrån platsbrist eller brist på anpassat boende 

• Lokalkostnader, KBAB´s hyresökning med ca 10 % samt ökade 

elkostnader 

• Vikariekostnader, vakanser har i för liten utsträckning bemannats med 

tillgänglig resurstid 

• Bemanningsföretag och underkompensation för löneökningar avseende 

sjuksköterskor 

• Hög sjukfrånvaro 

Nattbemanningen har utökats med anledning a det nya heltidsmåttet för 

nattarbetstid som infördes 1 april 2022. 

Nämndens kostnader för mat, skyddsutrustning och fordon har ökat mer än vad 

som kunnat kompenseras i budget i hela verksamheten. 

Sjukfrånvarotalen har varit fortsatt höga under året även om den totala 

sjukfrånvaron har minskat något jämfört med föregående år. I början av året 

påverkades sjuktalen av pandemin, därefter gick samhället och restriktionerna 

tillbaka mer till ett normalläge. Under årets sista månader påverkades 

sjukfrånvaron återigen märkbart, på grund av olika influensor och Covid-19. Den 

totala sjukfrånvaron för 2023 var 11,31 procent, varav 40,63 procent bestod av 

långtidsfrånvaro. Med långtidsfrånvaro avses den frånvaro av den totala 

sjukfrånvaron som är 60 dagar eller längre. 2022 var sjukfrånvaron 12,61 procent, 

varav 36,35 procent var långtidsfrånvaro, vilket jämfört med årets resultat visar på 

en minskning gällande den totala frånvaron men en ökning i andel 

långtidsfrånvaro. 



 

Pensionärsråd 

Dokumenttyp 

Protokoll 

Mötesdatum 

2024-06-10 

Sida 

13 (18) 

 

 
 

Justerarnas signaturer   

   

 

Förslag till beslut 

• notera informationen  
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§ 18 Budget och målöversyn 2025–2027 
Diarienummer: VO 2024/122 

Föredragande: Annasarah Pavasson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Budgetförslag och målöversyn 2025–2027 för vård- och omsorgsnämnden. 

Information 

Omvärldsanalys: 

• Stora demografiska utmaningar 

• Tillgång till särskilda boendeplatser 

• Klara framtida personalförsörjning 

Enligt uppgifter i Kolada har Köpings kommun en historisk hög andel av 

befolkningen i åldrarna 80 år eller äldre som bor i särskilt boende, cirka 12,0%, 

och till detta tillkommer en mindre andel personer i åldersgruppen 65-79 år som 

bor i denna boendeform. 

Effektiviseringar 

Nämnden har fått till uppdrag att definiera effektiviseringsåtgärder som kommer 

generera i 6,5 miljoner kronor i kostnadsbesparingar. 

• Optimering och samordning av personal ny gruppbostad LSS nr 1, 

Blockgatan 

• Optimering av samordning av personal ny gruppbostad LSS nr 1, 

Personlig assistans 

• Brukare med egen personalgrupp integreras i ny gruppbostad 

Socialpsykiatri 

• Alternativ till matlådor i Hemtjänsten 

• Ta bort anhörigstödjare, 1,0 årsarbetare 

• Ta bort aktivitetssamordnare på särskilt boende, 2,4 årsarbetare 

• Bemanningsoptimering 

Nämnden avser att äska 47,8 miljoner kronor till 2025, en procentuell förändring 

med 7,3%. 

Vård- och omsorgstjänster justeras med fördel av OPI-index, som 2024 visar en 

löne- och kostnadsökning på 4,7%. En högre höjning av avgifterna kan vara 

möjligt, då nämnden inte har höjt sina avgifter sedan 2022.  
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Avgiften för matlådeabonnemanget höjs med utgångspunkt att priset ska motsvara 

kostnaden för både matlådan och leverans av hemtjänsten. 

Förslag till beslut 

• notera informationen 
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§ 19 Åtgärdsplan för underskott 
Diarienummer: VO 2024/106 

Föredragande: Annasarah Pavasson 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

Åtgärdsplan för underskott. 

Information 

Förvaltningschef ger information om kostnadssänkande åtgärder för vård- och 

omsorgsnämnden under 2024 och 2025. 

Förslag till beslut 

• notera informationen 
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§ 20 Tunadal, nutid och framtid 

Beslut 

• att notera informationen 

Information 

Marianne Ek återger information från Seniorbostadsgruppen som har lämnat in 

synpunkter på detaljplanen som skickades ut på remiss under förra året. 

Seniorbostadsgruppen har även haft möte med Peter Landin, KBAB. 

Planbeskrivning, plankarta och granskningsutlåtande med mera finns att hitta på 

Köping kommuns hemsida, koping.se/detaljplaner.  
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§ 21 Övrigt 

Beslut 

• att notera informationen 

Ärendebeskrivning 

• Per-Åke Moe frågar om nedstängningen av akutmottagningen nattetid 

kommer att påverka kommunen och vård- och omsorgsförvaltningen. 

Förvaltningschef svarar att man kommer se förändringar för hemtjänsten 

och det kommer påverka invånarna som behöver åka längre sträckor för 

att få akutvård. 

 

• Per-Åke Moe frågar om utbildningen Svenska för akademiker finns kvar? 

Förvaltningschef tar med sig frågan. 

 

Svar från verksamhetschef/rektor, Kompetenscenter: 

Vi har haft en särskild utbildning SFA-medicin för akademiker med 

utbildning inom medicin från annat land. Den har vi tyvärr från hösten 

pausat, då det är för få elever som kommer in för att vi ska kunna gå runt. 

Det handlar ju mycket om att vi inte längre har flyktingar som kommer in 

i landet.  

SFI, svenska för invandrare har vi självklart för akademiker i vår ordinarie 

verksamhet. Elever som söker Sfi går i klasser tillsammans utifrån 

utbildningsbakgrund. Så de med låg utbildning läser i vissa grupper och de 

med hög utbildning läser gemensamt. 

 

• Ordförande informerar om att det i dagsläget ser ut som att 
pensionärsrådet och handikapprådet kommer att gå in under 
kommunstyrelsen från och med årsskiftet. Det var tidigare tänkt att ske 
efter sommaren men då de nya reglementena ännu inte är klara dröjer 
överflyttningen ytterligare.  


